
Protokół Nr IX/19

z IX sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 28 maja 2019 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 21:05)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady IX sesji Rady Miasta Piły otworzyła Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Rady odczytała tekst w sprawie obowiązku informacyjnego dotyczącego ochrony

danych osobowych: “W związku z faktem, że podczas transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń

rejestrujących obrazu i dźwięku obrad sesji Rady Miasta Piły ma miejsce przetwarzanie danych

osobowych osób uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych

danych ujawnionych przez rozmówców, uprzejmie informuję, że obowiązek informacyjny wobec

tych osób spełniany jest poprzez:

• wyemitowanie przed rozpoczęciem każdej sesji Rady Miasta Piły planszy z treścią klauzuli

obowiązku informacyjnego,

• wywieszenie treści klauzuli  obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych lokalu,

w którym odbywają się obrady sesji Rady Miasta Piły.

Prosimy aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady Miasta Piły zapoznała

się z treścią informacji”.

Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest quorum - obecnych było 22 radnych (nieobecny był

radny  Krzysztof  Zając)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitała

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodnicząca Rady powiedziała,  że 2 maja zmarł  Franciszek Leszczyszyn, wieloletni radny

Rady Miasta Piły, a także Sejmiku Województwa Wielkopolskiego oraz założyciel Rady Osiedla

Podlasie.  Za  pracę  zawodową  i  działalność  społeczną  otrzymał  liczne  odznaczenia,  nagrody

i  wyróżnienia.  W  2010  roku  został  Honorowym  Obywatelem  Miasta  Piły.  Przewodnicząca

poprosiła o powstanie i uczczenie chwilą ciszy pamięci pana Franciszka Leszczyszyna.

Zebrani na sali uczcili minutą ciszy pamięć pana Franciszka Leszczyszyna.



Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że  prosi  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad

dzisiejszej sesji w punkcie 4. apelu Nr 1 Rady Miasta Piły w sprawie zabezpieczenia 3 milionów zł

na realizację 3. etapu przebudowy ul. Bydgoskiej w 2020 roku - druk nr 142.

Przewodnicząca zapytała, czy są inne propozycje do porządku obrad.

Radny  Marek  Andruszkiewicz powiedział,  że  otrzymaliśmy  ostatnio  informację,  że  pomimo

podejmowanych działań i  zabezpieczenia w budżecie miasta odpowiednich środków na zadanie

związane z ul. Bydgoską, wstrzymane zostały środki zewnętrzne na to zadanie. Radny powiedział,

że w konsekwencji został przygotowany apel, o którym powiedziała przed chwilą Przewodnicząca.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu do porządku obrad:

Radni  przyjęli  ww.  wniosek  14  głosami  “za”,  przy  2  głosach  “przeciw”  i  4  głosach

“wstrzymujących się”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VIII

a IX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 127.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 126.

4. Apel  Nr  1/19  Rady  Miasta  Piły  skierowany  do  Premiera  RP w sprawie  zabezpieczenia

3 milionów zł na realizację 3. etapu przebudowy ul. Bydgoskiej w 2020 roku - druk nr 142.

5. Raport o stanie Gminy Piła - druk nr 137.

6. Debata nad raportem o stanie Gminy Piła.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Prezydenta

Miasta Piły - druk nr 125.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 rok - druk nr 119.

a)  rozpatrzenie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Miasta  Piły  za

2018 rok - druki nr 117, 118,

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 rok - druk nr 121,

c) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 r.
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9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za

2018 rok - druk nr 120.

a) przedstawienie Uchwały Nr 1/2019 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 6 maja 2019

roku w sprawie wyrażenia opinii  o wykonaniu budżetu Miasta  Piły  za rok 2018 oraz wniosku

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2018 rok - druk nr 122,

b) przedstawienie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za

2018 rok - druk nr 124.

10.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Miasta Piły na lata 2019-2029 - druk nr 138.

11.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok -

druk nr 139.

12.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/480/17 Rady

Miasta  Piły  z  dnia  28  marca  2017 r.  w sprawie  wydzielenia  z  mieszkaniowego zasobu

Gminy  Piła  lokali  mieszkalnych,  przeznaczonych  do  wynajmowania  na  czas  trwania

stosunku pracy - druk nr 129.

13.Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  w sprawie  zmiany uchwały  Nr XLVIII/639/18 Rady

Miasta Piły z dnia 27 lutego 2018 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla

niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości

pobrania i wykorzystania udzielonej dotacji - druk nr 123.

14.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  aktualności  studium  uwarunkowań

i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły - druk nr 130.

15.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły - druk nr

131.

16.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 132.

17.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 133.

18.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie

nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów

dzierżawy - druk nr 134.

19.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu - druk nr 135.
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20.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt

budżetu  obywatelskiego  oraz  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji  dotyczących

Pilskiego Budżetu Obywatelskiego - druk nr 140.

21.Sprawozdanie  z  realizacji  Rocznego  programu  współpracy  miasta  Piły  z  organizacjami

pozarządowymi na 2018 rok - druk nr 136.

22.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 128.

23.Wolne głosy, wnioski i informacje.

24.Zamknięcie obrad.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Zdzisławę  Karpińską,

wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z VIII sesji

Rady Miasta Piły.

Zdzisława Karpińska, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację w sprawie

protokołu z VIII sesji Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VIII a IX

sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radna Maria Miler zapytała o 46. punkt sprawozdania. Radna zapytała, dlaczego Gmina odstąpiła

od prawa pierwokupu.
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Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział, że odpowiedź jest taka sama, jak zwykle w tego

typu sprawach - nie odkupujemy działek.

Radny Tomasz Słoboda zapytał  o 29. punkt sprawozdania,  dotyczący podpisania trójstronnego

porozumienia w sprawie rozwoju profesjonalnej piłki nożnej w Pile.

Radny Marek Andruszkiewicz poprosił Prezydenta o szczegóły dotyczące inwestycji związanej

z ul. Bydgoską.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  odnosząc się do pytania radnego Słobody, że Klub Lech

Poznań obejmuje patronatem niektóre szkółki piłkarskie i tak się stało w przypadku naszej szkółki

piłkarskiej, prowadzonej m.in. przez MOSiR. Odnosząc się do pytania radnego Andruszkiewicza,

Prezydent powiedział, że jesienią ubiegłego roku była przygotowywana dokumentacja na trzeci etap

budowy ul. Bydgoskiej. Łączna wartość tej inwestycji jest szacowana na 6 mln zł. Otrzymaliśmy,

po  ocenie  specjalistów,  bardzo  dobrą,  bo  6.  lokatę  -  powiedział  prezydent  Głowski  -  i

przygotowaliśmy się do tego postępowania. Żeby nie czekać na podpisywanie umów, złożyliśmy

już zawiadomienie o rozpoczęciu postępowania przetargowego. Chcieliśmy jak najszybciej wyłonić

wykonawcę. Po raz pierwszy została uruchomiona taka procedura, że wszystkie oceny stworzone na

szczeblu regionalnym trafiły do Warszawy i tam przesunięto nas na sam koniec listy rezerwowej,

bez szans na zrealizowanie tego projektu w tym roku. Prezydent Głowski powiedział, że uważa, że

ta decyzja jest niesprawiedliwa i została podjęta poza wszelkimi kryteriami, które były dotychczas

brane  pod  uwagę.  Prezydent  powiedział,  że  chce  wesprzeć  apel  radnych  do  Premiera,  by

w przyszłym roku potraktowano nasz projekt w sposób szczególny, bo, zdaniem Prezydenta, nasz

projekt  powinien  być  rozpatrzony  w  sposób  nadzwyczajny  -  chodzi  o  pominięcie  procedury

konkursowej, bo nie powinniśmy ponownie startować w konkursie, w którym już raz wygraliśmy.

Radny Lucjan Szutkowski zapytał, jak wygląda sytuacja organizacyjna w centrum radioterapii.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że obiektem zarządza w tej chwili Wielkopolskie Centrum

Onkologii. W tej chwili trwa etap uruchamiania, wyposażania i zabezpieczania wszystkich urządzeń

oraz  wyposażenia  ruchomego.  My  także  staramy  się  uczestniczyć  w  tym  procesie,  bo

zaproponowaliśmy przekazanie do wynajęcia mieszkań dla lekarzy, którzy chcieliby podjąć pracę

w Pile.

Ad 4.
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Apel Nr 1/19 Rady Miasta Piły skierowany do Premiera RP w sprawie zabezpieczenia 3 milionów

zł na realizację 3. etapu przebudowy ul. Bydgoskiej w 2020 roku.

Przewodnicząca  Maria  Kubica poprosiła  Marka  Andruszkiewicza,  przewodniczącego  Klubu

Radnych Koalicji Obywatelskiej o odczytanie treści przedmiotowego apelu.

Radny  Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Klubu  Radnych  Koalicji  Obywatelskiej

odczytał treść apelu.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, odnosząc się do apelu, że wiele zadań z Wielkopolski trafiło

na listę rezerwową i dodał, że my także, na szczeblu samorządu, przesuwamy środki i Premier także

ma takie  prawo. Radny dodał,  że  nam wszystkim zależy na realizacji  tego zadania i  dodał,  że

prowadzone są rozmowy, aby to zadanie zrealizować.

Radny Kazimierz Sulima powiedział, że z przedmiotową inwestycją związana jest też inna nasza

inwestycja  związana  z  systemem  dynamicznej  informacji  pasażerskiej.  Skrzynki  energetyczne

zostały  zamontowane  zgodnie  z  nowym  projektem  związanym  z  przebiegiem  ul.  Bydgoskiej.

Dzisiaj te skrzynki stoją na środku chodnika i stwarzają zagrożenie dla przechodniów.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że popiera przedłożony apel, bo nie zmienia się reguł gry

w trakcie meczu. My spełniliśmy wszystkie wymogi i zajęliśmy wysokie miejsce na liście, a nagle

reguły uległy zmianie.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że widzi w samym apelu i w komentarzach bardzo dużo

negatywnych emocji. Radny dodał, że Premier nie podjął tej decyzji sam oraz, że ten Premier jest

znakomitym premierem. Radny Karpiński zapytał,  czy podjęte zostały działania zmierzające do

wyjaśnienia zaistniałej sytuacji.

Radny Marek Toboła powiedział, że apel jest bardzo stonowany. Radny dodał, że Rada Miasta

niedawno  podjęła  uchwałę  budżetową,  w  której  zapisano  remont  ul.  Bydgoskiej,  o  czym

poinformowaliśmy  mieszkańców.  Radny  dodał,  że  wszyscy  powinniśmy  być  zgodni  w kwestii

apelu dotyczącego dotrzymania wcześniej podjętego zobowiązania.

Radna Zdzisława Karpińska powiedziała,  że  jesteśmy gospodarzem w naszym mieście  i  jak

każdy gospodarz przygotowujemy się do pewnych zadań. Jesteśmy przygotowani do tego remontu,
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zostały wycięte  drzewa,  a  teraz  się  dowiadujemy,  że  bez  podania  żadnej  przyczyny zostaliśmy

przesunięci na liście zadań do realizacji.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  przed  wieloma  miesiącami  byliśmy  zachęcani  przez

polityków do szukania pieniędzy na współudział. Poseł Marcin Porzucek zorganizował konferencję

prasową, na której informował, że wsparcie jest zagwarantowane. Prezydent powiedział, że po raz

pierwszy zdarzyła się mu taka sytuacja, w której przesunięcie jest nie w górę, a w dół. Bywa tak, że

jesteśmy na liście rezerwowej, ale jesteśmy przesuwani do góry, bo podmioty, które były wyżej na

liście rezygnują z realizacji  zadania albo są do tej  realizacji  nieprzygotowane. Odnosząc się do

pytania  radnego  Karpińskiego  dotyczącego  tego,  czy  zwróciliśmy  się  z  prośbą  o  wyjaśnienie,

Prezydent  powiedział,  że  to  Prezydent  oczekuje  wyjaśnienia  i  dodał,  że  jeśli  rzeczywiście

prowadzone są jakieś rozmowy, to dobrze.

Przewodnicząca  Rady powiedziała,  że  apel  jest  bardzo  wyważony  i  podkreśliła,  że  została

zastosowana bardzo łagodna apelatywna funkcja języka.

Radny Grzegorz Płachta powiedział, że Prezydent wspomniał o tym, że w kolejnym naborze nasz

wniosek powinien być rozpatrzony poza trybem przewidzianym w procedurze. Radny powiedział,

że trzeba się zastanowić, jak to wygląda w świetle prawa, bo musimy się poruszać w granicach

prawa.  Radny  Płachta  powiedział,  że  wszystkim  nam  zależy  na  tym,  by  to  zadanie  zostało

zrealizowane i dodał, że apel nie był omawiany na posiedzeniach komisji, a łatwiej by było, gdyby

apel  pojawił  się  już  w  porządku  posiedzenia  komisji  -  niestety  zostaliśmy  pozbawieni  tej

możliwości, by omówić go na posiedzeniu komisji.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że w poprzedniej kadencji Rady było 6 apeli i dodał, że ten

apel jest rzeczywiście mocno stonowany, ale to, co się działo w ubiegłym tygodniu w lokalnych

mediach społecznościowych nie było stonowane. Radny Pyziak powiedział, że ul. Bydgoska musi

być zrobiona i dodał, że wierzy w to, iż dzięki temu rządowi ten projekt zostanie zrealizowany

w krótkim czasie.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział,  że  występuje na sesji  jako radny,  a  nie  jako osoba

fizyczna i w związku z tym prosi radny Prezydenta, by stosował on odpowiednią formułę.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że nie zwrócił uwagi na to, że pojawiła się nieodpowiednia

forma, ale jeśli tak się zdarzyło, to Prezydent przeprasza. Odnosząc się do pytania radnego Płachty,
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Prezydent powiedział, że Premier ma do dyspozycji rezerwę w budżecie i w każdej chwili może

z tej rezerwy skorzystać.

Głosowanie:

Radni podjęli apel 12 głosami “za”, przy 8 głosach “wstrzymujących się”.

Radna Wioletta Stalęga powiedziała, że jest zbulwersowana. Radna powiedziała, że wszyscy radni

są  radnymi  Rady  Miasta  Piły,  a  kwestia  budowy  ul.  Bydgoskiej  jest  ważna  dla  wszystkich

mieszkańców.

Radny Kazimierz Sulima powiedział, że oddał głos “za”, a system nie pokazuje tego głosu.

Przewodnicząca  Maria  Kubica powiedziała,  że,  jak  rozumie,  głos  radnego Pyziaka  także  nie

został odnotowany.

Radny Kazimierz Sulima złożył wniosek o reasumpcję głosowania.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że takie sytuacje już się zdarzały i trzeba postąpić tak,

jak  poprzednio  -  jeśli  ktoś  się  pomylił  w głosowaniu,  to  się  pomylił.  Radny poprosił  radnego

Pyziaka o wyrażenie stanowiska w tej sprawie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że także wnioskuje o reasumpcję głosowania.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że to jest wyjątkowa sytuacja i zarządziła głosowanie

w sprawie reasumpcji głosowania.

Głosowanie ws. wniosku o reasumpcję głosowania:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 22 głosami “za”.

Głosowanie:

Radni podjęli apel 13 głosami “za”, przy 9 głosach “wstrzymujących się”. 

Ad 5.
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Raport o stanie Gminy Piła.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Piotra  Głowskiego,  prezydenta

Miasta Piły o przedstawienie raportu.

Prezydent Piotr Głowski przedstawił raport o stanie Gminy Piła.

Ad 6.

Debata nad raportem o stanie Gminy Piła.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że  zgodnie z art. 28aa ust. 5-8

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym:

“5. W debacie nad raportem o stanie gminy radni  zabierają głos bez ograniczeń czasowych.  6.

W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. 

7.  Mieszkaniec,  który  chciałby  zabrać  głos  w  trybie  określonym  w  ust.  6,  składa  do

przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami:

1) w gminie do 20 000 mieszkańców – co najmniej 20 osób;

2) w gminie powyżej 20 000 mieszkańców – co najmniej 50 osób.

8. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja,

podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy są dopuszczani do głosu

według  kolejności  otrzymania  przez  przewodniczącego  rady  zgłoszenia.  Liczba  mieszkańców

mogących zabrać głos w debacie wynosi 15, chyba że rada postanowi o zwiększeniu tej liczby”.

Radna Urszula  Kaczmarek zapytała,  na  jakim etapie  są  działania  zmierzające  do  utworzenia

w Pile lotniska użytku publicznego.

Radna Maria Miler powiedziała, że może za rok mieszkańcy spróbują wziąć udział w dyskusji

nad  raportem  o  stanie  gminy,  bo  to  jest  nowość  w  ustawie  o  samorządzie  gminnym.  Radna

powiedziała, że zastanawiała się nad znaczeniem tego nowego zapisu, dotyczącego raportu o stanie

gminy  i  chodzi  prawdopodobnie  o  informację,  na  ile  Prezydent  realizuje  sprawy  związane

z  problemami  mieszkańców.  Z  kolei  absolutorium związane  jest  bardziej  z  realizacją  budżetu.

Odnosząc się do raportu przedstawionego przez prezydenta Głowskiego, radna Miler powiedziała,

że jej uwagę zwrócił fragment dotyczący gospodarki nieruchomościami. Jest zaledwie kilka zdań

o  przejęciu  terenu  po  byłym  lotnisku,  ale  brak  jakiejkolwiek  informacji  o  gospodarce

nieruchomościami. Brak też informacji o kwocie uzyskanej w roku 2018 ze sprzedaży gruntów, a ta

9



informacja  jest  dla  radnej  bardzo  istotna,  bo  na  podstawie  tej  informacji  można  ocenić

gospodarność  organu  wykonawczego.  Przesuniętych  zostało  kilka  inwestycji  z  budżetu

obywatelskiego. W raporcie - dodała radna Miler - zawarty jest obszerny opis różnych programów,

realizowanych przez różne instytucje. Radna powiedziała, że zwróciła uwagę na gminny program

rewitalizacji dla miasta Piły. Ponad 12 mln Gmina wydała na strefę przemysłową w rejonie ul.

Młodych, z czego tylko 25% stanowiło dofinansowanie ze środków unijnych. Z kolei jeśli chodzi

o Aquapark, to w roku 2018 i 2019, inwestycja ma kosztować w sumie 15 mln, a dofinansowanie

2,9 mln - to jest zaledwie 20%, a resztę musimy opłacić swoimi siłami. Radna powiedziała, że

Prezydent powinien wiedzieć, z jakimi problemami przychodzą do niej mieszkańcy. Mieszkańcy

mówią, że w Pile jest dużo potrzeb, tyle dróg i chodników do wykonania i pytają, po co chcemy

robić za tak duże pieniądze tereny nadrzeczne Gwdy. Radna Miler powiedziała, że nie możemy

zapominać o potrzebach mieszkańców.

Radny Marek Andruszkiewicz powiedział, że ten raport to jest nowość w przestrzeni publicznej

i  omawiany  jest  na  sesji  po  raz  pierwszy.  Radny  powiedział,  że  ten  dokument  jest  niezwykle

inspirujący i bardzo dobrze się go czyta. Radni pracują głównie w konkretnych komisjach, a ten

raport jest leksykonem wiedzy o działaniach podejmowanych w Gminie.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  bardzo  mu  się  spodobało  podejście  Prezydenta  do

raportu,  który  potraktował  raport  jako  etap  w  realizacji  wieloletniej  strategii  rozwoju

gospodarczego, obejmującej nasze działania do roku 2035. Radny powiedział, że Rada, podejmując

kolejne uchwały, daje zgodę na realizację kolejnych etapów, działań zapisanych w strategii. Radny

powiedział, że radna Miler zastanawiała się, na ile Prezydent realizuje oczekiwania mieszkańców.

Radny Szutkowski powiedział, że z racji wykonywanej pracy zawodowej spotyka się z wieloma

mieszkańcami.  Zdarzają  się  opinie  wyrażające  niezadowolenie,  odnoszące  się  do  pojedynczych

zadań realizowanych w mieście,  których to zadań przeprowadzamy w mieście tysiące,  ale jeśli

spojrzymy przez pryzmat rozwoju miasta, to radny w tych działaniach dostrzega realizację wizji.

Przedmiotowy raport pokazuje na jakim etapie rozwoju jest miasto.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział,  że można mówić o wielu programach i działaniach,

które  wpływają  na  stan  Gminy.  Prezydent  odniósł  się  do  strategii  rozwoju  oraz  studium

zagospodarowania miasta i to są te dokumenty, które tworzą ramy dla kształtowania przestrzeni

miejskiej i kierunków rozwoju. Radny powiedział, że uczestniczył w pracach nad strategią rozwoju

miasta i dodał, że należy zapytać o to, jak postrzegają te zmiany mieszkańcy. Radny Karpiński

powiedział,  że  pojawia  się  na  pewno  trudne  pytanie,  dlaczego  w  Pile  ubywa  młodzieży,

a  w  związku  z  tym  miasto  się  starzeje.  Elementem  trudnym  do  zmierzenia  jest  też  kwestia

10



dotycząca  kultury.  Dokonujemy  pewnych  wyborów,  zarówno  w  obszarze  inwestycji  jak  i  np.

budżetu obywatelskiego czy kultury. Trzeba zapytać, czy nasza oferta kulturalna jest skierowana do

wszystkich grup społecznych. Taka sama sytuacja jest w kontekście sportu. Sport jest wspierany

przez miasto, ale przy podejmowaniu decyzji o wsparciu bierze się oczywiście pod uwagę kryteria,

ale też jest to element pewnych wyborów. Takie debaty będą się odbywać każdego roku i dobrze by

było, gdyby w tych kwestiach wypowiedzieli się też mieszkańcy.

Radny  Tomasz  Słoboda powiedział,  że  Prezydent  wspomniał  o  zaległościach  czynszowych

i zapytał, jakich argumentów chce użyć Prezydent, aby ta ściągalność była większa. Radny zapytał

też o plany dotyczące poszerzenia infrastruktury związanej z boiskami do gry w piłkę.

Radny Marek Toboła powiedział, że raport jest dokumentem bardzo obszernym i nowym. Kolejne

głosy w dyskusji  pokazują,  jak bardzo mieszają się kwestie dotyczące raportu i  te związane ze

sprawozdaniem z realizacji budżetu. Radny powiedział, że ten raport pokazuje, że w naszej gminie

realizowany jest zrównoważony rozwój z efektywnym i odpowiedzialnym wydawaniem środków

publicznych. Radny Toboła powiedział, że nigdy nie będzie tak, żeby wszyscy byli zadowoleni, bo

różnimy się i mamy różne oczekiwania.

Radny Kazimierz Sulima powiedział, że jest związany z Piłą od roku 1975, obserwuje rozwój

Miasta i może powiedzieć, że Piła przeżywa okres prosperity, a do tego przyczyniły się wszystkie

kolejne rady Miasta.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  podczas  czytania  raportu,  zatrzymał  się  radny  na

fragmencie dotyczącym gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy. Gmina posiada 2811

lokali i w budynkach stanowiących własność Gminy - 1000, a w ramach wspólnot 1700. Ponad

2100 lokali, to są lokale o obniżonym standardzie. Radny Pyziak powiedział, że ten temat interesuje

go od dawna. Radny powiedział, że na posiedzeniach komisji pytał, dlaczego z roku na rok spada

wysokość dodatków mieszkaniowych i wniosek jest taki, że mieszkańcy są coraz lepiej sytuowani.

Pojawia  się  jednak  pytanie,  dlaczego  mieszkańcy  nie  płacą  za  mieszkania.  Radny  Pyziak

powiedział, że pamięta, iż podczas piątej kadencji Rady Miasta były też zaległości, ale wtedy kwota

sięgała 4, 5 mln zł, a teraz wynosi ponad 8 mln zł. Radny powiedział, że gdyby nadal obowiązywała

możliwość  eksmitowania  lokatorów,  którzy  nie  płacą,  to  ¾  zaległości  zostałaby  uregulowana.

Radny Pyziak powiedział na koniec, że z jego obserwacji wynika, że zaległości nie dotyczą wcale

najbiedniejszych mieszkańców Miasta.
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Radna Wioletta Stalęga powiedziała, że chce złożyć gratulacje i podziękować całemu zespołowi,

który pracował nad raportem. Na uznanie zasługuje też fakt, że Gmina nie zleciła przygotowania

raportu firmie zewnętrznej i raport został przygotowany przez pracowników Urzędu.

Radna Maria Miler powiedziała, że chce pewną rzecz sprostować i wyjaśniła, że powiedziała, że

na strefę w rejonie ul. Młodych i na Aquapark pozyskano za mało środków, ale - dodała radna Miler

- nie powiedziałam, że ta inwestycja nie była celowa.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  chce  odnieść  się  do  oferty  kulturalnej  Miasta.  Radna

powiedziała, że Piła ma przepiękną, bogatą ofertę wydarzeń kulturalnych, z której mogą korzystać

mieszkańcy Miasta.

Radny Sławomir Wegner powiedział, że nasze miasto się rozwija. Radny dodał, że spotyka się

z ludźmi także z zagranicy i oni również potwierdzają ten rozwój.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  trzeba sobie odpowiedzieć na pytanie,  czego dotyczy

debata. Prezydent powiedział, że jest to tak właściwie raport o realizacji przyjętej strategii rozwoju

miasta, polityk, programów i projektów. To właśnie te działania powinny być oceniane. Nie chodzi

o to, by się skupiać na pojedynczych chodnikach i ulicach. Chodzi o to, by się zastanowić, czy to,

co robimy ma sens w kontekście realizacji strategii, a my realizujemy strategię, realizujemy kolejne

zadania, krok po kroku. Prowadzone przez nas działania służą realizacji strategii. Odnosząc się do

wypowiedzi radnego Pyziaka, prezydent Głowski powiedział, że możemy działać tylko w granicach

prawa. Można zadać sobie pytanie, co by się stało gdybyśmy mogli postraszyć eksmisją, ale trzeba

wziąć  pod uwagę,  że  gdybyśmy próbowali  wprowadzić  takie  regulacje,  to  pewnie  radna Miler

byłaby  pierwszą,  która  by  się  sprzeciwiła.  Prezydent  powiedział,  że  często  spotyka  się

z mieszkańcami i te wszystkie sprawy, o których mówili radni są Prezydentowi znane, a w związku

z tym ma Prezydent świadomość tego, jakie są potrzeby Miasta i mieszkańców. Prezydent Głowski

powiedział,  że  wciąż  szukamy  źródeł  finansowania  i  działamy,  ale  w  sposób  przemyślany,

realizując  strategię  rozwojową.  Odnosząc  się  do  tematu  lotniska,  Prezydent  powiedział,  że

w raporcie  nie  ma wielu informacji  na ten temat,  bo raport  dotyczy roku 2018,  a  w tym roku

właśnie przejęliśmy lotnisko i działania polegały na realizacji bardzo długiej procedury przejęcia

lotniska. Odnosząc się do głosu dotyczącego tego, że w raporcie nie ma liczb, prezydent Głowski

powiedział, że w raporcie nie muszą pojawiać się liczby. Liczby są w sprawozdaniu z wykonania

budżetu.  Odnosząc się do wypowiedzi radnego Karpińskiego, Prezydent powiedział,  że element

uznaniowości  nie  wstępuje  w  planowaniu  przestrzennym  -  realizowana  jest  pewna  polityka,

przygotowujemy  dokumenty,  a  kiedy  już  jest  dokument,  to  w  tym  dokumencie  nie  ma
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uznaniowości, bo są konkretne zapisy. Prezydent powiedział, odnosząc się do głosu dotyczącego

tego, że w Pile ubywa młodzieży,  że nie wie skąd radny Karpiński ma takie dane,  bo zdaniem

Prezydenta chodzi o to, że społeczeństwo się starzeje, a to jest jest zupełnie inna sprawa i dotyczy

nie tylko Piły. Odnosząc się do kwestii oferty kulturalnej, Prezydent powiedział, że czasami są takie

oczekiwania jakbyśmy mieszkali w Poznaniu albo w Warszawie i dodał, że biorąc pod uwagę nasz

budżet, to można powiedzieć, że mamy bardzo dobrą ofertę kulturalną.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, odnosząc się do kwestii planowania przestrzennego, że

jest polityka, jest ciągłość, ale na etapie planowania jest taki punkt procedury, w ramach którego

ocenia się wnioski do planu i w tym momencie pojawia się element uznaniowości. Odnosząc się do

kwestii  starzenia  się  Miasta,  radny  Karpiński  powiedział,  że  jego  zdaniem  oprócz  tego,  że

społeczeństwo się  starzeje,  to  występuje też  u nas  odpływ młodych ludzi  do większych miast.

Radny powiedział na koniec swojej wypowiedzi, że zarówno miejscowi jak i osoby odwiedzające

nasze miasto pytają o to, gdzie u nas jest centrum, gdzie jest starówka.

Radna Gabriela Milska powiedziała, że dziękuje za przedstawienie raportu i dodała, że w wielu

aspektach popiera realizowane działania, ale - powiedziała radna - powinniśmy się kierować przede

wszystkim potrzebami  mieszkańców naszego  miasta.  Piła  jest  pięknym miastem -  powiedziała

radna Milska - mówią o tym i mieszkańcy i osoby odwiedzające Piłę, ale powinniśmy pamiętać

o potrzebach mieszkańców, wszystkich mieszkańców.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że chce się odnieść do kwestii zagospodarowania naszego

miasta. Radna powiedziała, że mieszka na osiedlu Koszyce, na którym plan zagospodarowania nie

sprawdza  się,  są  łączone  bloki  z  domkami  jednorodzinnymi.  Pas  zieleni  przy  rzece  już  został

podzielony i będą tam budowany domki. To było kiedyś zielone osiedle, ale już takie nie jest.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, odnosząc się do osiedla Koszyce, że uchwalony przed wielu

laty plan nie jest najszczęśliwszy i wymagałby zmiany, ale niestety sprawy własnościowe są już tak

zaawansowane, że krajobraz został zmieniony nieodwracalnie. My możemy mieć wpływ na decyzje

przez nas podejmowane i staramy się eliminować takie sytuacje, ale w przypadku Koszyc niewiele

już  można  zrobić.  Prezydent  powiedział,  odnosząc  się  do  procedur  związanych  z  miejscowym

planem zagospodarowania,  że  kiedy Prezydent,  jako organ wykonawczy,  podejmuje  negatywną

decyzję w zakresie wniosku, który został złożony w trakcie procedowania zmian w planie, to taka

decyzja musi trafić na sesję Rady i radni głosują w tej sprawie.
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Radna Magdalena Pabich powiedziała, że działkę na osiedlu Koszyce radna kupiła około 14 lat

temu  i  wtedy  w planie  zagospodarowania  nie  było  mowy  o  tym,  że  tam będą  bloki.  Zmiana

nastąpiła około 5, 7 lat temu.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że należy rozróżnić wnioski do planu i uwagi do planu.

Odnosząc się do kwestii  zrównoważonego rozwoju,  radny powiedział,  że  są w Pile  osiedla,  na

których skala inwestycji jest mniejsza.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  są  takie  wnioski,  które  otrzymują negatywną decyzję

Prezydenta od razu i np. był wniosek dotyczący zmiany planu przy ul. Okrzei i chodziło o to, by

wybudować tam nowy obiekt handlowy. Prezydent odmówił i to jest chyba decyzja, z którą nikt na

tej sali nie będzie dyskutował.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Prezydenta Miasta

Piły.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że  zgodnie z art.  28aa ustawy

o samorządzie gminnym Prezydent Miasta Piły co roku do dnia 31 maja przedstawia Radzie Miasta

Piły Raport o Stanie Gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności Prezydenta Miasta Piły

w roku 2018, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Miasta Piły

i budżetu obywatelskiego. Prezydent Miasta Piły przedstawił Radzie raport. Po przeprowadzeniu

debaty nad tym raportem, Rada Miasta Piły biorąc pod uwagę przebieg debaty oraz informacje

uzyskane w jej toku, postanawia o udzieleniu wotum zaufania Prezydentowi Miasta Piły.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  13  głosami  “za”,  przy  9  głosach  “wstrzymujących  się”  -  uchwała

IX/80/19 stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że Prezydent otrzymał większością głosów wotum zaufania

i pogratulowała Prezydentowi.

Przerwa w obradach.
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Wznowienie obrad.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 rok.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły powiedziała,  że  zanim Rada  przejdzie  do

dyskusji  i  głosowania  nad  uchwałą  Skarbnik  Gminy  Piła  -  Ewelina  Ślugajska  przedstawi

sprawozdanie finansowe i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 rok - druki nr

117 i  118, a następnie odczyta opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie

wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 rok - druk nr 121.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła przedstawiła sprawozdanie w formie prezentacji.

Skarbnik odczytała  opinię  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Piły za 2018 rok.(opinia stanowi załącznik do

protokołu)

Skarbnik zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały w zakresie publikatora. W odniesieniu do

ustawy o finansach publicznych w miejscu: Dz. U. z 2017 poz. 2077 z późn. zm. powinno być: Dz.

U. z 2019 poz. 869.

Radna Maria Miler powiedziała, że nie ma zastrzeżeń do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej

w Poznaniu i dodała, że radni nie mogą tego kwestionować, bo to nie są kompetencje radnych.

Jednakże  Rada,  w  tym  Komisja  Rewizyjna,  kontrolują  działalność  Prezydenta.  Radna  Miler

powiedziała, że zabiera głos także w ramach kolejnego punktu porządku obrad. Radna powiedziała,

że  nie  miała  okazji  kontrolować  ani  współdecydować  o  tym budżecie  i  to  jest  najważniejszy

argument powodujący, że nie może głosować za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu za

rok 2018. Radna powiedziała, że można sobie za to odpowiedzieć na pytanie, czy rozwiązywane są

problemy naszych mieszkańców. Niezaprzeczalny jest fakt, że wpływy do budżetu w roku 2018

wzrosły o ponad 10 milionów zł, w tym wyższe dochody z podatku dochodowego, z podatku CIT,

pomimo obniżenia stawki podatku. “Uważamy, że to jest wynik bardzo odpowiedzialnej i dobrej

polityki  rządu”  -  powiedziała  radna  Miler.  Realizacja  dochodów  bieżących  z  tytułu  najmu,

dzierżawy lokali mieszkalnych i użytkowych jest niezmienna od kilku lat. Radna powiedziała, że

analizowała wykonanie budżetu i tam jest wyraźna informacja o zadłużeniu za lokale - ponad 8
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milionów  zł  i  dodała,  przez  tyle  lat  miasto  na  to  patrzyło  oraz,  że  trzeba  coś  zrobić  z  tym

problemem, bo nigdzie na świecie nie jest tak, żeby można było nie płacić za wynajem. Radna

odniosła  się  też  do  dochodów  majątkowych  w  rozdziale  dotyczącym  gospodarki  gruntami

i powiedziała, że informacja na temat gospodarki gruntami nie jest rzetelna. Nie podano w niej cen

zbycia poszczególnych nieruchomości gruntowych. Odnosząc się do wydatków bieżących, radna

Miler  powiedziała,  że  mimo  utrzymującego  się  od  wielu  lat  zadłużenia  najemców  lokali

komunalnych, wydatki na remonty gminnego zasobu mieszkalnego znacząco maleją. Odnosząc się

do  wydatków  bieżących  w  dziale  dotyczącym  administracji  publicznej,  rozdziale  dotyczącym

promocji jednostek samorządu terytorialnego, radna powiedziała, że plan wydatków na rok 2018

wynosił  350  tys.  zł,  a  w  trakcie  roku  był  zwiększony  do  miliona  zł,  a  dalej  w  dziale  różne

rozliczenia, rozdziale rezerwy ogólne i celowe jest znowu milion na promocję miasta - jakby ukryte

- powiedziała radna Miler. Odnosząc się do finansowania sportu, radna powiedziała,  że nie jest

przeciwna finansowaniu sportu, np. sportu żużlowego, ale chyba każdy z nas wie, jakie wiążą się

z tym koszty i dodała, że oczekujemy uczciwej informacji oraz wyników sportowych. Odnosząc się

do  wydatków  bieżących  w  dziale  dotyczącym  transportu  i  łączności,  radna  powiedziała,  że

zastanowiło ją,  że wydatki  na remonty i  utrzymanie dróg powiatowych wynoszą 1 700 tys.  zł,

natomiast wydatki na remonty i utrzymanie dróg gminnych wyniosły o 300 tys. zł mniej. Odnosząc

się do wydatków majątkowych i dotacji na wymianę kotłów niskoemisyjnych - 45 tys. zł - radna

Miler powiedziała, że złożono 140 wniosków, a do końca roku podpisanych zostało tylko 9 umów.

Odnosząc się do zobowiązań Gminy, radna powiedziała,  że to jest  sytuacja,  która bulwersuje -

przejęcie nakładów poniesionych na budowę schroniska dla zwierząt - około 2 miliony zł brutto.

Mamy wątpliwości, czy decyzja była słuszna, tak w zakresie zwrotu nakładów poniesionych przez

podmiot prywatny, jak i podjętych działań i procedur podczas trwania umowy. “Wobec powyższych

argumentów, nie możemy głosować za przyjęciem sprawozdania” - zakończyła radna Miler.

Radna Wioletta Stalęga zapytała, w czyim imieniu wypowiadała się radna Miler.

Radna Maria Miler powiedziała, że mówiła w imieniu klubu Prawa i Sprawiedliwości.

Radny  Kazimierz  Sulima powiedział,  że  zgodnie  ze  spiskową  teorią  świata  można  mieć

wątpliwości  co  do  wszystkiego.  Radny  powiedział,  że  instytucją  kontrolującą  budżet  jest

Regionalna Izba Obrachunkowa i jeśli RIO miałaby jakiekolwiek wątpliwości, to na pewno by były

one zawarte  na piśmie.  Radny powiedział  też,  że  Urząd Miasta  prowadzi  na  bieżąco działania

zmierzające do wyegzekwowania należności z tytułu zaległych opłat za mieszkania.
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Radny  Tomasz  Słoboda powiedział,  że  zabiera  głos  jako  przewodniczący  klubu  Prawa

i Sprawiedliwości. Radny powiedział, że klub Prawa i Sprawiedliwości wstrzymuje się od głosu ze

względu na to, że radni z tego klubu nie brali udziału w przygotowaniu tego budżetu i  w jego

realizacji.

Radna Wioletta Stalęga powiedziała,  że bieżący punkt  porządku obrad jest  w pewnym sensie

kontynuacją  poprzedniego.  Jeśli  mówimy  o  tym,  że  Prezydent  realizuje  określoną  strategię,  to

wiemy też, że, aby ją zrealizować, musi wykonywać pewne działania, a to przekłada się na liczby.

Radna powiedziała, że ten budżet jest wzorcowy.

Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  materiały  przygotowywane  przez  wydział  od  lat  są  jasne

i przejrzyste i dodała, że budżety innych miast, nawet większych, nie są przedstawiane w sposób tak

szczegółowy  jak  u  nas.  Skarbnik  podkreśliła  też,  że  dużo  czasu  poświęca  na  przedstawianie

materiałów na posiedzeniach komisji stałych Rady i na odpowiedzi na pytania radnych. Skarbnik

powiedziała na koniec, że nie może się zgodzić z opinią wyrażoną przez radną, że przedstawiony

materiał jest nierzetelny.

Radny Mieczysław Karpiński powiedział, że Skarbnik przedstawiła realizację budżetu w sposób

bardzo czytelny i nie wzbudza to żadnych zastrzeżeń radnego. Radny powiedział, że chce zapytać

Prezydenta o wyniki spółek miejskich - szczególnie spółki Altvater oraz o Związek Międzygminny

PRGOK.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  chce  podziękować  Skarbnik  za  bardzo  wyczerpujące

przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu. Radny powiedział, że nie zgadza się z radną

Miler, która mówiła, że rząd daje nam pieniądze - to jest efekt działań Rady - poprzez podatki,

miejsca pracy i wzrost wynagrodzeń. Radny powiedział też, że hasło Polski w ruinie jest dawno

nieaktualne.

Radna Maria Miler powiedziała, że raz jeszcze chce powtórzyć to, co powiedziała wcześniej, że

nie jest rzetelna informacja o dochodach z tytułu gospodarki gruntami, bo nie podano ceny zbycia

poszczególnych gruntów, więc trudno ocenić te informacje.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział, że w przypadku procedowanego dokumentu,

radni powinni się skupić przede wszystkim na przeczytaniu powyższego i należy zadać pytanie, czy

radna Miler podważa decyzję RIO, która wydała pozytywną opinię. Rada ma to zatwierdzić, a jeśli

radni  mają  jakieś  dowody  na  to,  że  jest  to  nierzetelne,  to  -  jak  Prezydent  rozumie  -  zostaną
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skierowane odpowiednie pisma do RIO z informacją, że nie potrafiła tego rzetelnie ocenić albo do

prokuratury z innymi dowodami. Prezydent powiedział,  że nie zgadza się na to, aby na tej sali

pojawiały się jakieś pomówienia lub insynuacje w sprawach, które są czyste jak łza. Odnosząc się

do pytania radnego Karpińskiego o wzrost ceny za śmieci, prezydent Głowski powiedział, że jest to

wynik podniesienia przez rząd stawki. Prezydent powiedział, że radny Płachta, który jest członkiem

Komisji Rewizyjnej, na posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej przedstawiał wyłącznie słowa

pochwały i, jak dodał Prezydent, nie rozumie dzisiejszej transformacji.

Radny Marek Toboła powiedział, że trzeba w tym miejscu bardzo gorąco podziękować wszystkim

pracownikom Urzędu  Miasta,  którzy  pracowali  nad  realizacją  tego  budżetu,  bo  to  jest  bardzo

odpowiedzialna praca.

Radny Grzegorz Płachta powiedział, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki Miejskiej przedstawił

stanowisko Komisji  Rewizyjnej  i  dodał,  że,  osobiście,  nie  ma zastrzeżeń do sprawozdania  pod

względem sztuki księgowej, ale radny dodał, że głosując, podobnie jak inni członkowie Komisji

Rewizyjnej, za tą uchwałą mógł się odnieść tylko do kwestii rachunkowo-formalnej. Natomiast inną

sprawą  są  kwestie  merytoryczności,  zasadności  przekazania  takiej  a  nie  innej  kwoty  np.  na

schronisko - i do tych kwestii radny się nie odnosił.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  pozytywnie  -  3  głosy  “za”,  przy  2  głosach

“wstrzymujących się” i przy 1 radnym nieobecnym na posiedzeniu komisji.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  jednogłośnie  pozytywnie  -  6  głosów  “za”,  przy

1 radnym nieobecnym na posiedzeniu komisji.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  pozytywnie  -  9  głosów  “za”,  przy  1  głosie

“wstrzymującym się”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  14  głosami  “za”,  przy  8  głosach  “wstrzymujących  się”  -  uchwała

IX/81/19 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2018 rok.

Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że na podstawie art. 18 ust. 2 pkt

4  ustawy  o  samorządzie  gminnym  do  wyłącznej  właściwości  rady  gminy  należy  uchwalanie

budżetu gminy,  rozpatrywanie sprawozdania  z  wykonania  budżetu  oraz podejmowanie uchwały

w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium z tego tytułu. Przewodnicząca powiedziała, że

zanim  Rada  przejdzie  do  dyskusji  i  głosowania  nad  uchwałą,  Przewodnicząca  prosi

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Ryszarda Małeckiego o przedstawienie Uchwały Nr 1/2019

Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  6  maja  2019  roku  w  sprawie  wyrażenia  opinii

o  wykonaniu  budżetu  Miasta  Piły  za  rok  2018  oraz  wniosku  o  udzielenie  absolutorium

Prezydentowi Miasta Piły za 2018 rok - druk nr 122 i następnie o przedstawienie opinii Regionalnej

Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi

Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok - druk nr 124.

Ryszard Małecki, przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Nr 1/2019 Komisji

Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 6 maja 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu

budżetu Miasta Piły za rok 2018 oraz wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły

za 2018 rok - druk nr 122 i opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej

Rady Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu

za 2018 rok - druk nr 124.(przedstawione materiały stanowią załączniki do protokołu)

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że po przyjęciu sprawozdania z wykonania budżetu oraz

wysłuchaniu materiałów przedstawionych przez radnego Małeckiego, nie pozostaje nic innego, jak

tylko podjąć uchwałę o absolutorium dla Prezydenta za rok 2018.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  należą  się  podziękowania  dla  wszystkich  radnych  za

merytoryczną pracę w Komisji Rewizyjnej.

Skarbnik  Gminy zgłosiła  autopoprawkę  do  projektu  uchwały  w  zakresie  publikatora.

W odniesieniu do ustawy o finansach publicznych w miejscu: Dz. U. z 2017 poz. 2077 z późn. zm.

powinno być: Dz. U. z 2019 poz. 869.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  14  głosami  “za”,  przy  8  głosach  “wstrzymujących  się”  -  uchwała

IX/82/19 stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły pogratulowała Prezydentowi otrzymania absolutorium.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2019-2029 przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik przedstawiła też autopoprawkę.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że ma pytania dotyczące autopoprawki związanej z budżetem

na rok 2019. Radny wyjaśnił, że jego pytania dotyczą trzech pozycji:

• dział 801 - oświata i wychowanie, szkoły podstawowe - zwiększa się plan wydatków o 270

tys. zł,  chodzi o uzupełnienie środków na wynagrodzenia, a przecież nie było podwyżki

wynagrodzeń oświacie,

• dział 710 - działalność usługowa - dokapitalizowanie Inwest-Parku - 500 tys. zł,

• dział 900 - gospodarka komunalna i ochrona środowiska - budowa placu zabaw przy ul.

Młodych - 150 tys. zł.

Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  sprawy,  o  które  pytał  radny  dotyczą  zmiany  w  uchwale

budżetowej i dodała, że odpowie na pytania podczas omawiania zmian w uchwale budżetowej na

rok 2019.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 20 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się” - uchwała IX/83/19

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok przedstawiła

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik powiedziała,  odnosząc  się  do  pytania  radnego  Pyziaka,  że  w  ubiegłym  roku,  we

wrześniu,  październiku były zgłoszenia mieszkańców tej  dzielnicy,  którzy prosili  o zbudowanie

w tej okolicy placu zabaw i dodała, że to jest miejsce, w którym brakuje tego typu infrastruktury.

Odnosząc  się  do  kwestii  dokapitalizowania  Inwest-Parku,  Skarbnik  powiedziała,  że  projekt

związany z inkubatorem przedsiębiorczości kończy się 31 marca 2020 r. W związku z tym, to są

prawdopodobnie  ostatnie  pieniądze,  które  wynikają  z  kredytu,  jaki  zaciągnął  Inwest-Park  na

hipotekę tego budynku w związku z realizacją tego przedsięwzięcia. Odnośnie do kwoty 270 tys. zł

w ramach uzupełnienia środków na wynagrodzenia w oświacie,  Skarbnik powiedziała,  że są to

pieniądze,  które  będą  przeznaczone  nie  na  podwyżki  dla  nauczycieli,  a  na  podwyżki  dla

pracowników administracji, których wynagrodzenie jest w tej chwili na bardzo niskim poziomie.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że ponieważ była zajęta czytaniem materiałów dostarczonych na

ostatnią  chwilę,  to  umknęła  jej  informacja,  na  co  zostało  zapisano  500  tys.  zł  w  ramach

dokapitalizowania Inwest-Parku. Radna poprosiła o odpowiedź.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że  Komisja  Budżetu i  Rozwoju  Miasta  głosowała  nad

projektem uchwały bez autopoprawki. Radny dodał, że Skarbnik wyjaśniała przed chwilą kwestię,

o którą pyta radna Miler.

Skarbnik Gminy powtórzyła odpowiedź, której udzieliła na to samo pytanie radnemu Pyziakowi.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 20 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się” - uchwała IX/84/19

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 12.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIII/480/17 Rady Miasta

Piły z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie wydzielenia z mieszkaniowego zasobu Gminy Piła lokali

mieszkalnych,  przeznaczonych  do  wynajmowania  na  czas  trwania  stosunku  pracy  zreferował

Edward Karnaś, dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  jeśli  dobrze  rozumie,  Gmina  wyznaczyła  14  lokali

mieszkalnych  i  przeznaczyła  je  na  wynajmowanie  pracownikom,  przy  czym  pracodawca

wyremontował te mieszkania.

Dyrektor Karnaś powiedział, że nie, ponieważ nie zawarto konkretnych umów.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała IX/85/19 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/639/18 Rady Miasta Piły

z  dnia  27  lutego  2018  r.  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych

jednostek  oświatowych  oraz  trybu  przeprowadzania  kontroli  prawidłowości  pobrania

i  wykorzystania udzielonej dotacji omówił  Sebastian Dzikowski,  dyrektor Wydziału Oświaty,

Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała IX/86/19 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 14.
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Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  aktualności  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego

miasta Piły przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  we  właściwie  wszystkich  wymienionych  lokalizacjach

proponuje się zabudowę wielorodzinną. Radna zapytała jaki zapis był tam wcześniej.

Dyrektor  Wojtecka odpowiedziała,  że  poruszony  przez  radną  Miler  temat  dotyczy  następnej

uchwały. W tej chwili omawiany jest temat dotyczący oceny aktualności studium uwarunkowań

i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  miejscowych  planów  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że w dokumencie, na stronie 23. jest napisane, że zmiany

polegać będą na ograniczeniu zasięgu stref ochrony terenów przyrodniczych, poszerzeniu zasięgu

terenów dopuszczalnej zabudowy w granicach strefy ochrony terenów przyrodniczych i rezygnacji

z  ograniczania  zabudowy  mieszkaniowej  w  strefie  śródmiejskiej.  Radny  poprosił  Dyrektor

o komentarz w tej sprawie.

Dyrektor  Wojtecka powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  zmiany  dotyczą  ograniczenia  zasięgu  stref

ochrony terenów przyrodniczych na niewielkich powierzchniach, na pojedynczych działkach lub

częściach działek na korzyść stref terenów zurbanizowanych. Chodzi o teren, o którym Dyrektor

będzie  mówić  przy  okazji  omawiania  drugiej  uchwały  w sprawie  studium,  dotyczy to  terenów

poszerzenia oczyszczalni ścieków oraz schroniska dla zwierząt. Jeśli chodzi o poszerzenie zasięgu

terenów dopuszczalnej zabudowy w granicach strefy ochrony terenów przyrodniczych, to zapisany

teren,  to jest  ul.  Wypoczynkowa. To są tereny określone w obowiązującym studium jako strefa

obszarów wyłączonych z zabudowy, jednak na tym terenie nie ma prawnej ochrony przyrody czy

ochrony środowiska. Jeśli chodzi o rezygnację z ograniczania zabudowy mieszkaniowej w strefie

śródmiejskiej, to w tej chwili plan zagospodarowania Śródmieścia ogranicza nową zabudowę na

tym terenie do zabudowy o przewadze funkcji  usługowej,  a my chcemy, żeby w tym obszarze

pojawiła się też zabudowa mieszkaniowo-usługowa.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał, którego terenu w kontekście Śródmieścia dotyczy zmiana.
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Dyrektor  Wojtecka odpowiedziała,  że  chcemy  wprowadzić  zapis  obowiązujący  dla  całego

Śródmieścia.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 20 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się” - uchwała IX/87/19

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  przedstawiła  Iwona

Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że dotychczas PKP bardzo niechętnie oddawało swoje tereny

i zapytał, czy w związku z terenem przy ul. Poznańskiej zostały już nawiązane jakieś rozmowy

w tej sprawie.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  ma  kilka  uwag.  Jeśli  chodzi  o  teren  przy  ul.

Wypoczynkowej, to jeśli radny dobrze odczytuje rysunek, to teren ten był wyłączony z zabudowy,

nie  ma  prawnej  ochrony  przyrodniczej  tego  terenu,  ale  jest  to  teren:  “który  podlega  częstym

zastoiskom zimnego powietrza,  mgieł”  i  z tego tytułu jest  to teren o kiepskich parametrach do

zabudowy, szczególnie mieszkaniowej. Jeśli chodzi o teren, który dotyczy obszaru przy obwodnicy,

to  wielokrotnie  były tam rozstrzygnięcia  obejmujące zabudowę usługową,  z zamysłem budowy

centrów handlowych i to było słuszne rozstrzygnięcie, bo centra handlowe powinny być sytuowane

poza obszarem zurbanizowanym. Mamy do czynienia z radykalną zmianą sytuacji i przeznaczeniem

tego terenu pod zabudowę mieszkaniową. Jeśli chodzi o Śródmieście, to  wiemy, że budowany jest

na  placu  Pocztowym  nowy  hotel.  Ten  teren  miał  być  terenem  usługowym.  Pomysł  obecnego

inwestora zmierza w kierunku przeznaczenia części obiektu na funkcje mieszkalne, z możliwością

wynajmu.  Zmiana  funkcji  z  usługowej  na  mieszkalno-usługową  jest  radykalnym podejściem  -

powiedział radny Karpiński - i  dodał, że ciekawe jest to, czy to będzie zmierzało do dominacji

zabudowy mieszkaniowej  w centrum Piły.  Odnosząc się  do kwestii  osiedla  Gładyszewo,  radny

24



powiedział,  że  nie  jest  dobrym  rozwiązaniem  mieszkanie  zabudowy  wielorodzinnej

z jednorodzinną, szczególnie w przypadku tak peryferyjnego osiedla jakim jest Gładyszewo.

Radny Tomasz Słoboda zapytał, jaki jest cel powiększania terenu na schronisko dla zwierząt.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że bardzo ważnym elementem strategii, którą realizujemy

jest  dostępność  zasobu mieszkaniowego.  Potrzebni  są  nam nowi  mieszkańcy,  poszukujemy ich

i blisko, i dalej, a żeby zrealizować ten cel potrzebujemy nowych terenów. Jeśli chodzi o teren PKP,

to w tej chwili widzimy wyraźne zainteresowanie ze strony PKP. Te tereny będą własnością PKP,

my mamy tylko zmienić sposób użytkowania tych terenów. na ul. Wypoczynkowej nie mają być

zlokalizowane usługi mieszkaniowe, tylko usługi - chodzi m.in. o to, że te nieruchomości znajdują

się w strefie startów i lądowań, więc nie chcemy dopuścić do sytuacji, w której by mogły pojawić

się  ewentualne  roszczenia  związane  z  tym  utrudnieniem.  Jeśli  chodzi  o  centra  handlowe  -

powiedział prezydent Głowski - to w tej chwili coraz częściej mówi się na spotkaniach, w których

uczestniczy Prezydent, że handel i usługi powinny być jak najbliżej mieszkańców. Już przed laty

podjęliśmy decyzję o tym, bo lokować handel tam, gdzie powinien być, czyli tam, gdzie są ludzie.

Odnosząc  się  do  osiedla  Gładyszewo,  prezydent  Głowski  powiedział,  że  nie  planujemy  tam

pomieszania zabudowy, chcemy rozdzielenia ul. Kamienną, żeby po jednej stronie była zabudowa

wielorodzinna,  a  po  drugiej  stronie  jednorodzinna.  Odnośnie  do  tematu  hotelu,  Prezydent

powiedział,  że  inwestor  od  początku  deklarował,  że  będzie  chciał  łączyć  funkcję  hotelarską

z działaniem apartamentów, które będą funkcjonować jako apartamenty do wynajęcia w ramach

działalności  hotelu.  Odnosząc  się  do  pytania  dotyczącego  powiększenia  terenu  dla  schroniska,

prezydent Głowski powiedział, że chcemy doprowadzić do uporządkowania sytuacji przestrzennej,

a poza tym chcemy zrealizować pomysł dotyczący dużych wybiegów dla zwierząt. 

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 20 głosami “za”, przy 1 głosie “wstrzymującym się” - uchwała IX/88/19

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów przedstawiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” - uchwała IX/89/19 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego  trybu  zawarcia  umów  najmu  i  dzierżawy  przedstawiła  Monika  Łukomska,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” - uchwała IX/90/19 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości

oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umów  dzierżawy  przedstawiła

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za” - uchwała IX/91/19 stanowi załącznik do

protokołu.
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Ad 19.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że chcemy pokazać, jak współpracujemy z organizacjami

pozarządowymi i jak porządkujemy przestrzeń. Chcielibyśmy doprowadzić do tego, żeby wszystkie

służby  mundurowe,  które  są  zorganizowane  w  stowarzyszeniach  znalazły  się  w  okolicy  ul.

Wałeckiej, z dobrym dojazdem z centrum Miasta. dziś na sesji obecni są panowie reprezentujący

Stowarzyszenie  historyczno-fortyfikacyjne  “Przedmoście  Piła”  oraz  Stowarzyszenie  Miłośników

Munduru. Obydwie te organizacje będą miały swoją siedzibę w schronohangarach od ul. Wałeckiej.

Z  tym  związana  jest  prośba  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu.

Przewodnicząca Rady powitała obecnych na sali gości, o których wspomniał Prezydent.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała IX/92/19 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 20.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu

obywatelskiego  oraz  zasad  i  trybu przeprowadzania  konsultacji  dotyczących  Pilskiego  Budżetu

Obywatelskiego przedstawił Bartosz Mirowski, kierownik Biura Prezydenta.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

27



Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała IX/93/19 stanowi załącznik do

protokołu.

Ad 21.

Sprawozdanie  z  realizacji  Rocznego  programu  współpracy  miasta  Piły  z  organizacjami

pozarządowymi na 2018 rok przedstawiła  Teresa Jakubowska,  zastępca dyrektora Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powiedział,  że  radni

z komisji zapoznali się ze sprawozdaniem, ale nie głosowali.

Ad 22.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Radny Tomasz Jopek powiedział, że 15 kwietnia złożył interpelację w sprawie dotacji dla klubów

sportowych.  Radny  powiedział,  że  odpowiedź,  którą  otrzymał  nie  odpowiada  na  zadane

w interpelacji pytania. W odpowiedzi wskazano formularz, na podstawie którego przyznawane są

dotacje,  ale to nie jest odpowiedź na pytanie, które radny zadał.  W związku z tym radny prosi

o  udostępnienie  ofert  klubów,  o  które  radny  prosił.  Radny  Jopek  powiedział,  że  złożył  też

interpelację  w  sprawie  pilskiej  strzelnicy.  Odpowiedź  na  tę  interpelację  jest  niekompletna  -

powiedział radny - i dodał, że pytał o rok 2018, a   nie o 5 miesięcy. Radny Jopek powiedział, że

obawia się,  iż podana liczba jest  nieprawdziwa. Pan, z którym rozmawiał radny powiedział,  że

polecono mu liczyć tylko te osoby korzystające ze strzelnicy, które są zameldowane w Pile. Radny

powiedział,  że  w  jednym  z  projektów  pn.  Fundusze  europejskie  dla  rozwoju  innowacyjnej

Wielkopolski  jest  napisane,  że:  “z  uwagi  na  charakter  przedsięwzięcia,  Centrum  Strzelectwa

Sportowego,  po modernizacji  ma szansę  stać  się  ponadregionalną  atrakcją  turystyczną”.  Radny

zapytał, czy mógł korzystać ze strzelnicy ktoś, kto przyjechał spoza Piły. Radny Jopek powiedział,

że  można  też  zapytać,  czy  korzystających  z  basenu też  liczymy,  biorąc  pod uwagę  tylko  tych

zameldowanych w Pile.  Radny powiedział,  że  jego zdaniem, to  jest  tuszowanie rzeczywistości.

Radny dodał, że nie otrzymał też informacji dotyczącej półkolonii, pikników oraz organizowanych

na  terenie  tego  obiektu  urodzinach.  Radny  powiedział,  że  nie  jest  prawdą,  że  nikt  nie  był

zainteresowany dzierżawą strzelnicy i odczytał pismo Polskiego Związku Łowieckiego dotyczące

strzelnicy.  Na koniec  swojej  wypowiedzi  radny Jopek powiedział,  że  wiele  osób pyta  go o to,

dlaczego zamknięto strzelnicę.
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Krzysztof  Szewc,  zastępca prezydenta  Miasta  Piły powiedział,  że  jeśli  radny chce  otrzymać

precyzyjną odpowiedź, to powinien zadać precyzyjne pytanie. Odnosząc się do poruszonych przez

radnego Jopka kwestii, Prezydent powiedział, że były prowadzone rozmowy z Polskim Związkiem

Łowieckim i związek otrzymał propozycję wynajmu tego terenu albo korzystania z tego terenu od

potencjalnego przyszłego użytkownika obiektu i związek zrezygnował, bo stwierdził, że nie będzie

tyle płacić. Zgłoszone przez Polski Związek Łowiecki propozycje zmniejszyłyby straty może o 20

tys. zł , przy stratach, które w roku 2018 wyniosły 260 tys. zł, a były na tak niskim poziomie tylko

dlatego,  że  w  zajęciach  na  strzelnicy  brali  udział  uczniowie  naszego  gimnazjum  -  za  co  my

płaciliśmy. Prezydent powiedział, że na utrzymanie tej strzelnic składają się mieszkańcy naszego

miasta i w odniesieniu do nich należy przeliczać liczbę osób korzystających ze strzelnicy. Jeśli były

tam jakieś  manipulacje  -  powiedział  prezydent  Szewc -  co radny Jopek sugeruje,  to  Prezydent

oczywiście to sprawdzi.

Radny Tomasz Jopek powiedział,  że cieszy go to, że Prezydent sprawdzi przedstawione przez

radnego  informacje,  bo  zdaniem radnego  to  jest  działanie  na  niekorzyść  instytucji  publicznej.

Radny zapytał, gdzie może zapoznać się z ofertami klubów sportowych.

Prezydent  Szewc powiedział,  że  najpierw  musi  sprawdzić,  czy  radny  jest  uprawniony  do

zapoznania się z tymi ofertami i jeśli radny jest uprawniony, to właściwym miejscem będzie to,

w którym składa się oferty, czyli Wydział Oświaty, Kultury i Sportu.

Ad 23.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że 27 maja do Urzędu Miasta Piły wpłynęło pismo

Prezesa Sądu Okręgowego w Poznaniu, informujące o liczbie ławników, którzy mają być wybrani

przez Radę Miasta Piły na kadencję 2020-2023. Do XIV Wydziału Cywilnego Sądu Okręgowego w

Poznaniu  z  siedzibą  w  Pile  wybranych  ma  być  36  ławników.  Do  Sądu  Rejonowego  w  Pile

wybranych ma być  35  ławników,  w tym 29 do orzekania  w sprawach z  zakresu prawa pracy.

Wszystkich chętnych do objęcia funkcji ławnika zapraszam do zapoznania się  z wytycznymi, które

znajdują się w Biuletynie Informacji  Publicznej  Urzędu Miasta  Piły  w zakładce Rada Miasta  -

Wybory ławników. Kartę zgłoszeniową oraz pomocnicze druki można pobrać od 30 maja w punkcie

Informacyjnym Urzędu Miasta Piły oraz ze strony Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta

Piły.
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Radny Marek Andruszkiewicz powiedział,  że  zbliża  się  Dzień  Dziecka  i  z  tej  okazji  Zarząd

osiedla  Motylewo  zaprasza  na  festyn.  Natomiast  15  czerwca  odbędzie  festyn,  zorganizowany

wspólnie z Radą osiedla Staszyce. 

Radny Tomasz Słoboda powiedział, że chce poruszyć kilka kwestii. Radny zapytał o możliwość

przeprowadzenia remontu w budynku przy ul. Staromiejskiej 56 do 66. Radny powiedział, że na

niektórych budynkach na ul. Staromiejskiej są jeszcze tabliczki z poprzednią nazwą ulicy i zapytał,

co jest tego przyczyną. Radny Słoboda poprosił też o wyjaśnienie problemu związanego z odbiorem

odpadów wielkogabarytowych. Radny powiedział, że wie, iż przekazane zostały kolejne środki na

żużel i zapytał, czy my w jakiś sposób kontrolujemy, na co wydawane są te pieniądze. radny zapytał

też  o  system dynamicznej  informacji  pasażerskiej.  Radny  Słoboda  powiedział,  że  chce  się  też

odnieść do słów wypowiedzianych przez radną Stalęgę, która nie był zadowolona z głosowania.

Radny powiedział, że należy pamiętać, że nie wszystkie głosowania wyglądają tak, jak tego byśmy

oczekiwali. Radny poprosił też, by treści ewentualnych apeli były omawiane przez wszystkie kluby

Rady Miasta Piły.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  w  imieniu  wszystkich  organizatorów zaprasza  na  Bieg

Pokoleń "Raz do roku wokół bloku".

Radny Grzegorz Płachta powiedział, że ma pytanie do prezydent Dudzińskiej. Radny powiedział,

że na ostatnim posiedzeniu Komisji  Gospodarki  Miejskiej  zadał pytanie prezydent Dudzińskiej.

Miasto, Prezydent Miasta jest w stroną w postępowaniu przed Starostą Pilskim w odniesieniu do

lokalizacji  masztu  telefonii  komórkowej  na  budynku  mieszkalnym  przy  ul.  Staromiejskiej  15.

Radny powiedział, że mieszka blisko tego budynku, ale nie ma takich praw jak strona, czyli nie

może  wnosić  uwag  czy  wniosków  i,  co  najważniejsze,  nie  może  radny  zapoznać  się  ze

zgromadzonym materiałem -  a takie uprawnienia ma Prezydent. Radny Płachta zapytał prezydent

Beatę Dudzińską, czy Miasto wniosło jakieś uwagi.

Radna Maria Miler przedstawiła interpelacje, które składa dzisiaj. Kolejno przedstawione przez

radną interpelacje:  interpelacja nr 30,  interpelacja nr 31, interpelacja nr 29 i  interpelacja nr 28,

znajdują się na stronie BIP Urzędu Miasta Piły.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  w  Pile  powstało  duże  zamieszanie  związane

z wywozem odpadów wielkogabarytowych i to jest poważna sprawa. Radny powiedział, że dobrze

by było zorganizować konferencję prasową, na której można by było udzielić informacji na ten

30



temat i m.in. poinformować o przyczynach tej sytuacji oraz o zasadach, które będą obowiązywać

w przyszłości.

Radna Gabriela  Milska powiedziała,  że  na  cmentarzu  komunalnym podczas  minionych świąt

wielkanocnych  leżały  sterty  śmieci  i  zapytała,  kto  jest  za  to  odpowiedzialny.  Radna  Milska

powiedziała, że ponawia też prośbę dotyczącą powieszenia tablic z prawidłowymi nazwami ulic.

Radna Emilia Piechocka powiedziała,  że podczas imprezy pn. “Festiwal  kolorów” zdarzył się

wypadek i jedna z uczestniczek, córka radnej, została uderzona w nos. Spraw została zgłoszona

ochronie. Jeden z ochroniarzy stwierdził, że nie ma w tej chwili karetki i dodał, że karetka będzie

dopiero na czas koncertu. Radna zapytała, kto jest odpowiedzialny za takie sytuacje.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że wszyscy wiemy, jaka jest sytuacja MZGM. Ze względu

na to, że zaległości sięgają ponad 8 mln zł, to środki finansowe są ograniczone i Prezydent nie umie

odpowiedzieć, czy coś można zrobić w zgłoszonej przez radnego Słobodę sprawie, bo Prezydent

nie wie, o jakich kosztach mówimy. Odnosząc się do kwestii tabliczek z nazwami ulic, prezydent

Szewc powiedział, że z całą pewnością nieaktualne tabliczki nie znajdują się na naszych lokalach

i  stanowią  własność  innych  osób,  firm.  odnośnie  do  tematu  żużla,  Prezydent  powiedział,  że

w momencie, kiedy wpływa do nas rozliczenie wykorzystanej dotacji, to sprawdzamy, czy została

ta dotacja rozliczona zgodnie z obowiązującymi przepisami i zgodnie z zawartą umową. Odnosząc

się do tematu systemu dynamicznej informacji pasażerskiej, prezydent Szewc powiedział, że dziś

lub  wczoraj  podpisał  pismo  kierowane  do  wykonawcy,  z  którym  zerwaliśmy  umowę,  po

sporządzeniu  inwentaryzacji.  W  tej  chwili  czekamy  na  odpowiedź.  Odnosząc  się  do  tematu

odpadów  wielkogabarytowych,  Prezydent  powiedział,  że   z  całą  pewnością  błędne  informacje

wstępne,  mówiące  o  zbiórce  odpadów  wielkogabarytowych  przekazane  przez  Związek

Międzygminny PRGOK spowodowały, że zostały wystawione rzeczy, które nie mają nic wspólnego

z wielkimi gabarytami czy elektroniką. Biorąc pod uwagę zaistniałą sytuację - powiedział prezydent

Szewc  -  związek  PRGOK  w  porozumieniu  z  Altvaterem  uprzątnie  w  ciągu  tygodnia  Miasto.

Odnosząc się do pytania radnego Płachty,  dotyczącego masztu telefonii  komórkowej,  Prezydent

powiedział, że pracownicy Urzędu Miasta zapoznali się z dokumentacją i dodał, że postępowanie

w tej  sprawie  jest  chwilowo zawieszone.  Prezydent  dodał,  że  decyzje  podejmiemy dopiero  po

analizie.  Odnosząc się  do pytania radnej Piechockiej,  prezydent  Szewc powiedział,  że  musi się

zorientować, kto był głównym organizatorem tej imprezy, bo to organizator odpowiada.
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Radny  Grzegorz  Płachta powiedział,  że  zachęca  wszystkich  mieszkańców,  którzy  zostali

powiadomieni  o toczącym się postępowaniu w sprawie masztu ,  żeby zgłaszali  wnioski,  uwagi

i zastrzeżenia, bo ten maszt ma stanąć na dachu ich domu.

Pan Mieczysław Bindek powiedział, że chce pogratulować wykonania budżetu, a Prezydentowi

absolutorium. Pan Bindek powiedział, że chce też kolejny raz zwrócić uwagę na kwestię parkingu

na  pl.  Zwycięstwa,  przy  zegarze  -  tam  stoją  taksówki  i  mieszkańcy  nie  mają  miejsca,  żeby

zaparkować.

Ad 24.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta

Piły zakończyła obrady IX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła Przewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Maria Kubica
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